
 
 
A polgári kezdeményezés munkájának néhány eredménye az utóbbi hónapokból 
 
1. Dolgoztunk azért, hogy a Szt.J.kórház – új nevén Észak-Közép-budai Centrum, 

Új Szent János Kórház és Szakrendelő (ÉKC) egy fiatal, nagy tudású, 
elkötelezett főigazgatót kapjon Dr. Takács Péter úr személyében, aki a kórház 
előtt álló működtetési és fejlesztési munkák menedzselésére is alkalmas lesz és 
dolgoztunk azért is, hogy az EÜ Kormányzat segítsen Dr. Kázmér Tibor volt 
főigazgató úrnak méltányos munkahelyet találni.  

2. 2018 decemberében lehetőséget kaptunk Varga Mihály miniszter úrtól arra, 
hogy mi polgári szakértők terjesszünk javaslatot a Kormány elé. Elkészítettük a 
javaslatot és részt vettünk az ennek eredményeként az EMMI szervezésében 
megszülető Kormányhatározat elkészítésében. (1672/2018 (XII.13.)  

3. A Kormányhatározatban foglaltak szerint az ÉKC - 27.sz.épületéből 2019. 
június 30-ig kiköltözik a Semmelweis Egyetem (SE) Pulmonológia intézete, 
átadva helyét az ÉKC Pszichiátriájának. (tervezés, és majd a kivitelezés 
pályáztatás folyamatban van) 

4. Ugyancsak a Kormányhatározatban foglaltak szerint a Kútvölgyi Tömbből 
(Torony, Gazdasági épület) 2019. december 31-ig távozik az SE.  

5. A Kútvölgyi úti Hegyvidék Szakrendelőt két lépésben veszi át az ÉKC. Az első 
lépés ma, május 16-án történt meg egy sajtótájékoztató keretében. Megjelentek 
és felszólaltak Kásler Miklós és Gulyás Gergely miniszter urak, valamint 
Pokorni Zoltán polgármester úr. Első lépésben a nőgyógyászat, urológia és 
gasztroenterológia rendelések indulnak meg az épület I. emeletén. A további 
emeletek felújítása és szakrendelések beindítása folyamatosan fog 
megtörténni.  

6. A Torony épülettel kapcsolatban statikai vélemények begyűjtése és kiértékelése 
folyik a közeli jövőben. A döntéshozóknak tudniuk kell, hogy az 1942-ben épült 
acélvázas szerkezetű épület további minimum 50-60 éven át képes-e 
biztonsággal megállni.  

7. Tovább folytatódnak az ÉKC fűtési rendszerének havária elhárítási munkálatai 
és az u.n. nyári kazáncsere programja. (166 mFt értékben) 

8. Elavult eszközök és műszerek helyett újak beszerzésére is lehetősége nyílt az 
ÉKC-nek. (210 mFt értékben)  

 
Munkánkat Varga Mihály és Gulyás Gergely miniszter urak és a két polgármester  
Dr. Láng Zsolt és Pokorni Zoltán urak és munkatársaik segítsége nélkül nem 
végezhettük volna ilyen hatékonysággal. Ugyancsak hangsúlyozni kell, hogy 
Horváthné Bajzár Ágnes ÉKC gazdasági igazgató asszony és az utóbbi néhány 
hónapban Dr. Takács Péter főigazgató úr is segítették munkánkat, hiszen egy 
hajóban ülünk.  
 Ez a rövid összefoglaló csupán néhány momentumról számol be. A lényeg, 
hogy ha lassan is, de jó irányban megy az ÉKC fejlesztési folyamata. Mi u.n. 
szakértő polgárok a továbbiakban is konstruktív módon fogjuk segíteni az új 
kórházunk megvalósulását.  
 
Szilágyi Zsolt 
 
Budapest, 2019. máj. 16. 


